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Velemínsk˘

Struãn˘ seznam prací proveden˘ch na majetku
obce v období od záfií do prosince roku 2021

Na jafie roku 2021 poÏádala obec Velemín
z dÛvodu omezené kapacity Z· Velemín,
ministerstvo financí âR o dotaci na pfiebu-
dování budovy b˘valé ‰kolní kuchynû s jí-
delnou na nov˘ objekt samostatné ‰kolní
druÏiny. BohuÏel z celkového poãtu 700 po-
dan˘ch Ïádostí bylo uspokojeno pouze
10 % ÏadatelÛ. Zastupitelstvo obce na zá-
kladû informací o nedostaãující kapacitû
stávajících prostor vyãlenûn˘ch v objektu
‰koly pro potfieby ‰kolní druÏiny rozhodlo,
Ïe pfiebudování objektu b˘valé ‰kolní ku-
chynû s jídelnou na samostatn˘ objekt ‰kol-
ní druÏiny, bude zahájeno i bez finanãní
podpory ze státního rozpoãtu a bude hrazen
z rozpoãtu obce Velemín. V pfiípadû, Ïe
budou v roce 2022 vypsány dotaãní v˘zvy,
buì Ministerstvem ‰kolství mládeÏe a tûlo-
v˘chovy, Ministerstvem pro místní rozvoj
nebo Ministerstvem financí na ‰kolní areály
a bude dle zadávacích podmínek moÏné
Ïádat na jiÏ zahájené akce (v minulosti to
nûkteré dotaãní tituly urãené pro ‰kolní are-
ály umoÏÀovaly), bude Ïádost o dotaci na
‰kolní druÏinu obcí Velemín znovu podána.
Pro splnûní podmínek poskytovatele o dota-
ci bylo pfied podáním Ïádosti o dotaci zrea-
lizováno v˘bûrové fiízení na dodavatele
stavby. Ve smlouvû o dílo si obec vyhrazuje
zahájení prací dodavatelem stavby pouze
za pfiedpokladu, Ïe bude na danou akci Ïá-
dost o dotaci schválena a dotace pfiidûlena.
V pfiípadû ‰kolní druÏiny se investor s doda-
vatelem vze‰l˘m z v˘bûrového fiízení doho-
dl na zahájení prací i bez pfiiznání dotace.
Stavba byla zahájena na podzim roku 2021,
v souãasné dobû jsou hotové rozvody sítí
a základová deska, na staveni‰ti máme jiÏ
pfiipraven zdící materiál a stavba bude po-
kraãovat, jakmile nám to poãasí na jafie do-
volí. 

V souvislosti s v˘stavbou nového chodní-
ku podél silnice pfies náves v obci Mile‰ov,
realizovanou v roce 2020, byla pfii zemních
pracích provedena i pokládka kabelov˘ch
chrániãek pro kanálové rozvody nového ve-
fiejného osvûtlení vãetnû vybudování no-
v˘ch patek jednotliv˘ch svûteln˘ch bodÛ.
Na konci roku 2021, i díky pfiíznivému poãa-
sí, byly zahájeny práce osazování sloupÛ

vefiejného osvûtlení a protahování kabelÛ
jednotliv˘ch úsekÛ pro dokonãení rekon-
strukce této ãásti VO.   

V souvislosti s oznámením zámûru reali-
zace pfiípojky pro nové odbûrné místo elek-
tfiiny a vybudování nov˘ch podzemních roz-
vodÛ nízkého napûtí spoleãností âEZ Distri-
buce a.s., v ãásti obce Bílinka, byla souãas-
nû obci Velemín doruãena i v˘povûì z pod-

pûrn˘ch bodÛ venkovního vedení NN pro
rozvody a lampy vefiejného osvûtlení. Obec
Velemín proto oslovila zpracovatele projek-
tové dokumentace na nové rozvody NN,
spoleãnost Meritum Kladno a zadala ji zpra-
cování PD na nové VO v soubûhu s nov˘mi
kabelov˘mi podzemními rozvody NN. Sou-
bûh projekãních i realizaãních prací je za

Budování ‰kolní druÏiny.

Cesta ke hfibitovu Velemín.

(Pokraãování na následující stranû)
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dané situace vÏdy v˘hodnûj‰í nejenom z fi-
nanãních dÛvodÛ. V prÛbûhu loÀského roku
do‰lo k projektové pfiípravû, stavebnímu fií-
zení a na konci roku 2021 bylo obcí spoleã-
nosti Omexom GA Energo s.r.o., pfiedáno
zápisem do stavebního deníku staveni‰tû
a zahájeny v˘kopové práce a pokládky ka-
belÛ, obec Velemín soubûÏnû zahájila v˘-
stavbu nového vefiejného osvûtlení v dotãe-
né ãásti obce Bílinka.  

V roce 2020 obec Velemín realizovala
osazení ãistírny odpadních vod u nájemního
bytového domu Bfiezno ã.p.6. Po zprovoz-
nûní ãistírny se zaãaly objevovat stíÏnosti na
zápach zpÛsoben˘ provozem ãistírny, jak
z fiad nájemníkÛ, tak vlastníkÛ okolních ne-
movitostí. Reagovali jsme na stíÏnosti ve
spolupráci s dodavatelem ãistírny pfienasta-
vením cyklÛ, pfieãerpávání a provzdu‰Àová-
ní. ZvaÏované bylo i osazení filtraãního od-
vûtrání pfiímo na víko ãistírny. PrÛbûÏn˘m
monitorováním provozu ãistírny bylo zji‰tû-
no, Ïe dÛvodem zápachu je pravdûpodobnû

nedostateãné odvûtrávání kanalizaãní pfií-
pojky a rozvodÛ v objektu. Bylo dodateãnû
provedeno odvûtrání kanalizace, vyvedením
odtahu po ‰títové stranû budovy nad úroveÀ
stfiechy, coÏ by mûlo dostateãnû odvádût
zápach z kanalizaãního potrubí.

Za poslední rok se neustále opakovaly
stíÏnosti na vyuÏívání chodníku od DurdilÛ
ke hfibitovu, cyklisty a co je hor‰í, v nûkte-
r˘ch pfiípadech i fiidiãi motocyklÛ. Pfii v˘stav-
bû byl chodník osazen dopravním znaãením
C7a - komunikace pouze pro pû‰í. Nere-
spektování dopravního znaãení nás donutilo
ve spodní ãásti chodníku u DurdilÛ, jej osa-
dit zafiízením pro omezení provozu jízdních
kol a motocyklÛ tak, abychom neomezovali
pû‰í s koãárky a ruãními vozíky, pfiípadnû
prÛjezdu a manipulaci techniky pro údrÏbu
chodníku a pfiilehl˘ch pozemkÛ.   

âast˘ problém nerespektování dopravní-
ho znaãení je i pfiíãinnou po‰kozování obec-
ního majetku v podobû chodníkÛ, obrubníkÛ
a v neposlední fiadû i místních komunikací,

vãetnû zde umístûn˘ch ‰achet kanalizaãní-
ho a vodovodního potrubí nákladními auto-
mobily a kamióny. Za zmiÀované období
jsme po zajíÏdûní, parkování a otáãení tûch-
to vozidel byli nuceni osadit nûkolik nov˘ch
vík ‰achet vodovodÛ a kanalizací v Teplické
ulici a na chodníku pfii parkovi‰ti u samo-
obsluhy. Opatfiení v podobû osazení velk˘ch
kamenÛ jsou sice úãinná, ale bohuÏel v nû-
kter˘ch pfiípadech je‰tû nedostateãná.

JiÏ del‰í dobu jsme hovofiili i o provedení
pokládky betonov˘ch Ïlabovnic koryta de-
‰Èové vody pod Bílinkou, do kterého ústí de-
‰Èová kanalizace vedoucí podél hlavní silni-
ce I/8, pod rodinn˘mi domy pfii levé stranû
vozovky ve smûru na Velemín a odvádí po-
mûrnû velké mnoÏství sráÏkov˘ch vod jak
z ãásti obce, tak hlavnû z celé lokality nad
obcí. Strouhu bylo z dÛvodu velkého mnoÏ-
ství protékající sráÏkové vody zpevnit, aby
jiÏ nedocházelo k jejímu vymílání a po‰ko-
zování s nutností ãastého ãi‰tûní a údrÏby.

Text a foto: Petr Janda

Knihovna Velemín V pfiíjemném prostfiedí místní knihovny si mÛÏete pÛjãit beletrii, nauãnou literaturu
a ãasopisy pro dospûlé a dûti. K dispozici jsou tituly z místní knihovny a z knihov-
ny K. H. Máchy v Litomûfiicích. Nabízíme meziknihovní sluÏby, informaãní sluÏby,
bezplatn˘ pfiístup na internet pro registrované ãtenáfie
■ ON-LINE katalog 
Odkaz na vyhledávání knih v katalogu místní knihovny ve Velemínû: https://vele-
min-katalog.knihovnalitomerice.cz

Místní knihovna Velemín 
Velemín 93 
V˘pÛjãní doba: 
sobota 8:30 - 10:30 hodin
Knihovnice: Mgr. Sylvie Holubová
http://velemin.knihovna.info

Místní knihovna Mile‰ov 
Mile‰ov 16
V˘pÛjãní doba: 
pondûlí 15:00 - 17:00 hodin
Knihovnice: Monika Koubová
http://milesov.knihovna.info

Na‰i obec nav‰tívil Mikulá‰ s ãertem. Dûti u vánoãního stromku ve Velemínû.
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MILE·OVSKÁ SOUTùÎ o nejtûÏ‰í 
a nejzajímavûj‰í bramboru - 4. roãník

SoutûÏ byla vyhlá‰ena ve Zpravodaji II.
OÚ Velemín, dále ‰ífiena ústním podáním.
SoutûÏ probûhla v areálu TJ Sokol Mile‰ov
dne 24. 9. 2021, zároveÀ tímto vyslovujeme
podûkování TJ.

Tak jako v minul˘ch roãnících soutûÏ pro-
bûhla ve dvou kategoriích a to o nejtûÏ‰í
bramboru a bramboru nejzajímavûj‰í, bez
ohledu na váhu.

Do soutûÏe o nejtûÏ‰í bramboru se pfiihlá-
silo 10 soutûÏících, o nejzajímavûj‰í bram-
boru 13 soutûÏících.

Po peãlivém zváÏení velk˘ch a krásn˘ch
brambor, za kontroly pfiihlíÏejících jsou v˘-
sledky:
1. Místo brambora ã. 4. O váze 801 g, kte-

rou vypûstoval a osobnû pfiinesl Tomá‰
HrÛza a získal láhev 50% vínovice (dal ji
neprodlenû do „placu“).

2. Místo obsadila Iva Richterová s váhou
664 g.

3. Místo obsadila Iveta Kulhánková
s váhou 580 g.

Pozn.: 2. a 3. místo bylo bez cen.

Velk˘ pracovní v˘kon v‰ak podala 5-ti
ãlená dámská komise ve sloÏení Eva Ma-
zánková, Iva Richterová, Drahu‰ Horáã-
ková, Petra I‰tvaníková, Mí‰a Hladíková,
která vybírala bramboru nejzajímavûj‰í.

Aby v˘bûr nebyl tak jednoduch˘, pro
v˘bûr byla stanovena kritéria s hodnocením
1-5 a to: Tvar brambory, barevnost a celko-
v˘ umûleck˘ dojem.

Dámy hodnotily tak usilovnû, Ïe ztrácely
pojem o plynoucím ãase a bylo nutno je
upozorniti jak ten ãas letí, neboÈ z pfiilehlé
kuchyÀky jiÏ zaãínaly vonût voÀavé, kfiupa-
vé bramboráãky, jeÏ vznikaly pod vedením
Jany Sokolové a P. I‰tvaníka. Byly mÀam,
mÀamkové. 

Zpût k soutûÏi:
1. Místo o nejzajímavûj‰í bramboru získal

K. Hunãa, brambora ã. 3, dûvãata ji na-
zvala „Trpaslík“. Cena láhev rumu byla
téÏ dána do „placu“.

2. Místo brambora ã. 7 s názvem „zajíc ze
zadu“ pfiinesl P.  I‰tvaník.

3. Místo brambora ã. 13. s názvem „rejsek“
pfiinesl L. Hajn˘.

Je tfieba zdÛraznit, Ïe dámská komise ne-
mûla nejmen‰ího tu‰ení, od koho brambory
pocházejí, mûly k disposici jen ãísla bram-
bor.

Pro zpestfiení veãera bylo moÏno prÛbûÏ-
nû ochutnavát moravská víneãka sudová-
Rulanda bílá, Veltlínek zelen˘, Solaris,
Chardonnay a rosé Svatovavfiinecké .

Samozfiejmû pivko V. Bfiezno 11°.
Pro mlsné jaz˘ãky upekla Katka Smido-

vãinová supr kremrole.
Za sponzorké dary díky Katce, Petrovi

I‰tvaníkovi, Vlastovi Rendlovi a v‰em
ostatním za brambory na bramboráky atd.,
rovnûÏ tak v‰em, ktefií se o zdar akce podí-
leli.

Jako v minul˘ch létech souãástí soutûÏe
byla v˘borná nálada, reklamace ani hádky
nebyly, vidno, Ïe cech bramboráfisk˘ má
smysl pro humor a tû‰í se na dal‰í jiÏ 5. roã-
ník.                               

Karel Hunãa
Foto: Tomá‰ Smidovãin
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Ves ZboÏná s horou Kleteãná.

Z HISTORIE: Krãmy Velemínska 
Tímto ãíslem Velemínského zpravodaje

pokraãuji v sérii ãlánkÛ o místních krãmách,
hospÛdkách a pohostinstvích. 

Co se pilo? V minulém vydání jsme si fiekli
o pivû a vínû, ale co dal‰ího?

LIHOVINY
V˘robou lihovin se ve stfiedovûku zab˘va-

li vinopalníci, ktefií pálili kofialky pÛvodnû ze
zkva‰en˘ch vinn˘ch ‰Èáv. Pozdûji se z ne-
dostatku bobulí pouÏívali i ostatní ovocné
‰Èávy a na severu Evropy, kde byl nedosta-
tek ovoce vÛbec, i zkva‰ené obilí.

V âechách zaãala v˘roba kofialky od
13. století a brzy získala proslulost i za hra-
nicemi. Zejména mûsto Prachatice zbohatlo
exportem kofialky. Destilovalo se víno, zkva-
‰ené ovoce, pivo, vinné i pivní kaly a slad.
Staroãeská reÏná nebo Ïitná se destilovala
ze zkva‰eného Ïita.

PrÛmyslová revoluce se v tomto oboru
projevila aÏ v první polovinû 19. století, kdy
se zaãaly konstruovat sloÏité destilaãní
a rektifikaãní aparatury. V té dobû se v âe-
chách zaãaly vyuÏívat i dal‰í suroviny -
fiepa, melasa, brambory.

Pálenky se tehdy zaãaly rozdûlovat na
tzv. u‰lechtilé a v˘ãepní. U‰lechtilé byly
jemné destiláty pÛvodnû z vína (ve Francii
naz˘vané koÀak, v âechách brandy, zrající
v dubov˘ch sudech).

Pozdûji se zaãalo pouÏívat i jiné ovoce,
jako ‰vestky (slivovice), tfie‰nû (tfie‰Àovice),
jalovcové bobule (jalovcová neboli boroviã-
ka), ale i obilí, cukrová tfitina (rum), Ïito
a jeãn˘ slad (Ïitná, whisky) atd.

V˘ãepní pálenky neboli kofialky byly
vlastnû imitací pálenek u‰lechtil˘ch. Vyrá-
bûly se z lihu, kter˘ produkovaly prÛmyslo-
vé lihovary. Právû v na‰ich krajích zpraco-
vávaly lihovary pfiedev‰ím melasu nebo
brambory (líh z obilí byl tehdy zakázán -
obilí bylo urãeno pfiedev‰ím pro potravináfi-
ské úãely). K tomuto lihu se pfiidávali nej-
rÛznûj‰í ingredience, jako hroznov˘ cukr,

rum, v˘taÏek z ofiechov˘ch jader, slupky
hofik˘ch mandlí, toluánsk˘ balzám, v˘taÏek
ze sladkého dfieva (lékofiice), hefimánek
a vanilka (z tûchto pfiísad se vyrábûla na-
pfiíklad nepravá brandy). Tuzemsk˘ rum se
vyrábûl pomocí karamelu, rumového éteru
(vhodné estery s citronov˘m olejem), sko-
fiice, vanilky a peruánského balzámu.
Kmínka pomocí holandského kmínového
oleje. Jalovcová pomocí pu‰kvorce nebo
jalovcového a citronového oleje. Takov˘ch-
to receptur bylo a je dodnes nepfieberné
mnoÏství. 

Îe lihovarnictví bylo roz‰ífien˘m prÛmy-
slov˘m odvûtvím vypl˘vá z faktu, Ïe v letech
1870-1875 bylo v âechách a na Moravû
243 pálenic a je‰tû v roce 1938 10 velk˘ch
lihovarÛ a 23 men‰ích. 

V Lovosicích se u‰lechtilé pálenky desti-
lovaly v pansk˘ch vinopalnách. Poslední
fungovala v prostorách zámeckého pivo-
varu ve druhé polovinû 19. století. Kofialku
potom vyrábûla Ïidovská firma Schiller.

Posledním druhem alkoholického 
nápoje byla MEDOVINA

Oblíbená byla zejména ve stfiedovûku,
pozdûji vymizela a dnes se objevuje obãas
na jarmarcích nebo vánoãních trzích jako ur-
ãitá rarita. Vyrábí a vÏdy se vyrábûla
z medu, vody a kvasinek. K dochucení se
pfiidává rÛzné kofiení nebo byliny, jako napfi.
pelynûk.

Dále se pila sodová voda, mo‰ty, ãaj,
kakao a káva. Kde byly hostince spojené se
zemûdûlsk˘m hospodáfistvím, bylo k dispo-
zici i ãerstvé mléko.

O tom, jak se dfiíve v krãmách jedlo a va-
fiilo, si povíme aÏ v dal‰ím vydání Velemín-
ského zpravodaje.

BÍL̄  ÚJEZD
Bíl˘ Újezd se pÛvodnû naz˘val Újezd pod

Ostr˘m (majitel sídlil na hradû Ostr˘)
a nebyl v minulosti tak nev˘znamn˘ jako
dnes. Byl sídlem niÏ‰í - rytífiské ‰lechty,
která si zde vytvofiila malé panství, pod
které spadaly i vsi Kleteãná, Hru‰ovka
a ZboÏná (pozdûji tvofiily spolu s Bíl˘m
Újezdem jeden katastrální celek a mûly
v roce 1930 úhrnnû 86 domÛ a 436 obyva-
tel).

O Újezdu máme pomûrnû dost zpráv jiÏ
ze stfiedovûku, napfiíklad z roku 1508, kdy
ves kupoval Albrecht Kolowrat Lib‰tejnsk˘,
bylo ve vsi 10 osedl˘ch (tj. rodin), 2 vinice,
zahrady a chmelnice a dále je jmenována
sladovna s pivovarem. V kupní smlouvû
z 18. 6. 1630, kterou se ves prodává hrabû-
ti âernínovi z Chudenic, je jmenována tvrz,
pivovar, ml˘n, 2 vinice a hostinec. Pivovar
stával cca 30 metrÛ v˘chodnû od pozdûj‰í
myslivny (zámeãku) a mûl podle tehdej‰ích
údajÛ 4 varné pánve.

Asi od roku 1700 se vesnice zaãala naz˘-
vat Bíl˘ Újezd (Weissaujezd).

Obec se nikdy v˘raznû nerozrostla,
v roce 1780 mûla 15 domÛ, v roce 1830

Náves Bíleho Újezda,

(Pokraãování na následující stranû)



VELEMÍNSK¯ ZPRAVODAJ ● 5 / 2022

18 domÛ, KaãírkÛv ml˘n a hostinec, celkem
86 obyvatel.

âp. 12 byl nejstar‰í hostinec. jmenovan˘
jiÏ v roce 1650, kdy dÛm s hostincem koupil
od dosavadního majitele Jakuba Holce na
250 kop mí‰ensk˘ch Adam Hendrich. Ten
ho dal pozdûji své dcefii Zuzanû, která se
provdala roku 1677 za Jakuba Fuchse.
Jakub Fuchs zemfiel aÏ v roce 1736 ve
sv˘ch rovn˘ch sto letech. Jeho dcera AlÏ-
bûta si vzala roku 1736 muÏe Hanse Datíã-
ka z Îalhostic a zemfiela v hladovém roce
1771, zatímco manÏel aÏ v roce 1788.
V roce 1763 vlastnil stavení ‰vagr Jakub Lo-
ebel, po nûm opût ‰vagr Franz Jentsch.
Tehdy jiÏ vedl ‰enk del‰í dobu vÏdy úfiadují-
cí rychtáfi v obci, a to aÏ do ãasÛ, kdy vznikl
nov˘ hostinec v ãp. 3 - U GrimmerÛ.

DÛm ãp. 3, rovnûÏ na návsi, se pÛvodnû
jmenoval podle star‰ích majitelÛ U Meissne-
rÛ, aÏ po roce 1791 se dostává do majetku
rodiny GrimmerÛ z Dobkoviãek. Hostinec
zde vznikl nûkdy ve druhé polovinû 19. sto-
letí, poprvé je zmiÀovan˘ aÏ v roce 1903,
kdy v nûm ‰enkuje pan Anton Grimmer.
V roce 1923 je jmenován hostinsk˘ Antonín
Grimmer, syn pfiede‰lého, a od roku 1929
do roku 1945 vnuk, rovnûÏ Antonín. Po
válce získává hostinec, ve kterém byla i tra-

fika, pan Novotn˘, ale provozuje ho pouze
do poãátku padesát˘ch let. Objekt je v ma-
jetku jeho syna dodnes.

Od té doby vesnice vlastní hostinec
nemá. Je to dáno mj. i znaãn˘m úbytkem
obyvatel, vÏdyÈ v roce 2002 ve v‰ech 4
vsích (Újezd, Kleteãná, Hru‰ovka, ZboÏná)
Ïilo pouh˘ch 160 lidí.

Ke vsi patfií katastrálnû i dÛm ve Velemí-
nû na pravé stranû silnice smûrem na Tepli-
ce, ãp. 20. Jedná se pÛvodnû o schwarzen-
bersk˘ hostinec, naz˘van˘ podivnû Wei-
berkraenke, coÏ se dá pfieloÏit jako U ne-
mocné Ïeny. Byl vybudován nûkdy po roce
1850 z pÛvodního domu zedníka Josefa
Roschera. Pfied rokem 1880 se zde jmenu-
je hostinsk˘ Josef Richter. Dlouhá léta
potom mûla hostinec v nájmu rodina Hueh-
nelÛ. V roce 1895 je jmenován hostinsk˘
Florian Huehnel, v roce 1923 Josef Huehnel
a v roce 1945 Anna Huehnel. Po druhé svû-
tové válce máme o hostinci pomûrnû málo
zpráv, v roce 1949 je jmenován hostinsk˘
Svatopluk Such˘, kter˘ ‰enkuje do roku
1950, v letech 1950-1 jsou to pan Václav
Sodoma se Ïenou. Dnes patfií objekt LesÛm
âeské republiky.

Pfied druhou svûtovou válkou je zmínka
je‰tû o koloniálu spojeném s trafikou a v˘-

ãepem pana Josefa Doerflera - kde se nalé-
zal, s jistotou nevíme.

Se vsí byl spjat ve stfiedovûku hrad Ostr˘
(zaloÏen roku 1433), respektive ves byla
poddanou hradním pánÛm ze Sulevic, sídlí-
cím na tomto hradû. V 18. století zbyla
z py‰ného hradu jen romantická zfiícenina,
která lákala hledaãe pokladÛ. V roce 1784
se jakémusi zedníkovi jménem Josef Hieke
zdálo, Ïe nalezl na Ostrém peníze. Neváhal
sen realizovat a vymohl si na hrabûti v Mile-
‰ovû povolení, aby na zfiíceninû zfiídil hos-
podu. Postavil dfievûnou boudu k sezení
jako pivní ‰enk a zhotovil místo na tancová-
ní. O víkendu toãil pivo, pracovní dny vyhlá-
sil jako sanitární a tajnû pilnû kutal, takÏe
brzy byla zfiícenina je‰tû zfiícenûj‰í. Kromû
páru rezav˘ch ostruh a dal‰ích Ïelezn˘ch
pfiedmûtÛ nic nenalezl. Nakonec pfii‰la silná
letní boufika a hospodu smetla. To byl konec
jednoho z rozhodnû zajímav˘ch pohostin-
sk˘ch zafiízení v na‰em okolí. Je‰tû pfied
lety se vyskytoval na zfiíceninû zplanûlá zla-
tice a ‰efiíky, které tam dávn˘ hostinsk˘ vy-
sázel.

Na dal‰í hospÛdky se mÛÏete tû‰it v ná-
sledujícím Velemínském zpravodaji.

Luká‰ William ·míd

Zápis z jednání zastupitelstva obce Velemín (dle § 95 zákona o obcích,
v platném znûní) ã. 4/2021 konaného dne 13. 12. 2021 od 18.00 hodin

Pfiítomni: Prof. Ing. âechura Luká‰ Ph. D.,
Ing. Duda Miroslav, Hájková Tereza, Janda
Petr, Karfík Vladislav, Kfiivánek Petr, Mgr. Ma-
líková Ladislava, Pleskaã Milan, Ing. Rainer
EvÏen, Rajni‰ Vlastimil, Seidlová Dagmar,
Ing. Skalick˘ Jifií (pfiíchod 18,30 hod)

Omluveni: Hladík Oldfiich, Chmelafiová
Ivana, Pakan Josef

BOD â. 1 ÚVOD
Pfiedsedající schÛze - starosta p. Kfiivánek -

pfiivítal ãleny zastupitelstva a pfiítomné obãa-
ny. Je pfiítomno 11 z 15 ãlenÛ ZO (od 18,30
hod. pfiítomno 12 ãlenÛ), tzn. zastupitelstvo
obce je usná‰eníschopné.

Pfiedsedající schÛze konstatoval, Ïe zase-
dání bylo fiádnû svoláno v souladu s § 92 zá-
kona ã. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zfiíze-
ní), v platném znûní. Informace podle § 93
odst. 1 zákona o obcích byla na úfiední desce
Obecního úfiadu Velemín zvefiejnûna v soula-
du se zákonem po dobu nejménû 7 dní a sou-
ãasnû byla zvefiejnûna na „elektronické úfied-
ní desce“. 

Následnû pfiedsedající urãil zapisovatele p.
Luká‰e Williama ·mída a ovûfiovatele zápisu
- T. Hájkovou a M. Pleskaãe

Dále starosta pfiednesl návrh na sloÏení ná-
vrhové komise:

Mgr. L. Malíková, Ing. E. Rainer, D. Seidlo-
vá
Hlasování: pro: 11, proti: 0, zdrÏel se: 0
Usnesení ã. 54/2021: Zastupitelstvo schva-
luje návrhovou komisi ve sloÏení: 
Mgr. L. Malíková, Ing. E. Rainer, D.Seidlová

Dále pfiedsedající seznámil pfiítomné s ná-
vrhem programu. K návrhu nebyly vzneseny

pfiipomínky a návrhy na dal‰í doplnûní. Pfied
hlasováním dal pfiedsedající moÏnost vyjádfiit
se pfiítomn˘m obãanÛm:
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje následující
program dne‰ního zasedání:
1. Úvod (urãení ovûfiovatelÛ zápisu a zapiso-

vatele) 
2. Zpráva starosty obce 
3. Hospodafiení obce 
4. Zmûny rozpoãtu obce na r. 2021 
5. Rozpoãet obce na r. 2022 
6. Majetek obce 
7. Vyhlá‰ky obce
8. RÛzné 
9. Diskuse, závûr

V˘sledek hlasování: pro:   11 proti: 0  zdr-
Ïel se: 0
Usnesení ã. 55/2021 bylo schváleno

BOD â. 2 ZPRÁVA STAROSTY OBCE
Starosta obce seznámil pfiítomné s jedná-

ním rady obce od posledního vefiejného jed-
nání zastupitelstva obce a s ãinností obecního
úfiadu. 

BOD â. 3 HOSPODA¤ENÍ OBCE
a) Starosta obce seznámil pfiítomné s hos-

podafiením obce za mûsíce leden aÏ listopad
2021 a se stavy penûÏních prostfiedkÛ na
úãtech obce (ke dni 13.12.2021):
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vûdomí zprá-
vu o hospodafiení obce za mûsíce leden aÏ
listopad 2021. 
V˘sledek hlasování: Pro: 11,  proti 0, zdr-

Ïel se: 0
Usnesení ã. 56/2021 bylo schváleno

Dostavil se Ing. Jifií Skalick˘ - ãlen zastupi-
telstva - 1830 hod.

b) Projednáno pfiidûlení dotace z Minister-
stva Ïivotního prostfiední - Státní fond Ïivotní-
ho prostfiedí ve v˘‰i 3,000.000,- Kã na reali-
zaci projektu „Velemín - Bíl˘ Újezd, vrtaná
studna, úprava vody a napojení na vodohos-
podáfiskou infrastrukturu, Velemín, okres Lito-
mûfiice“. Realizace bude probíhat v roce
2022. Celkové náklady projektu jsou
4,438.842,- Kã. Spoluúãast obce je tedy ve
v˘‰i 1,438.842,- Kã. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiijetí dota-
ce z Ministerstva Ïivotního prostfiedí âR,
Státní fond Ïivotního prostfiedí âR, ve v˘‰i
3,000.000,- Kã na projekt „Velemín - Bíl˘
Újezd, vrtaná studna, úprava vody a napo-
jení na vodohospodáfiskou infrastrukturu,
Velemín, okres Litomûfiice“. Souãasnû
schvaluje spoluúãast obce na tomto pro-
jektu ve v˘‰i 1,438.842,- Kã. 
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 57/2021 bylo schváleno

c) Projednáno pfiidûlení dotace z Minister-
stva Ïivotního prostfiední - Státní fond Ïivotní-
ho prostfiedí ve v˘‰i 3,000.000,- Kã na reali-
zaci projektu „Velemín - Dobkoviãky, vrtaná
studna, úprava vody a napojení na vodohos-
podáfiskou infrastrukturu, Velemín, okres Lito-
mûfiice“. Realizace bude probíhat v roce
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2022. Celkové náklady projektu jsou
6,562.271,- Kã. Spoluúãast obce je tedy ve
v˘‰i 3,562.271,- Kã. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiijetí dota-
ce z Ministerstva Ïivotního prostfiedí âR,
Státní fond Ïivotního prostfiedí âR, ve v˘‰i
3,000.000,- Kã na projekt „Velemín - Dob-
koviãky, vrtaná studna, úprava vody a na-
pojení na vodohospodáfiskou infrastruktu-
ru, Velemín, okres Litomûfiice“. Souãasnû
schvaluje spoluúãast obce na tomto pro-
jektu ve v˘‰i 3,562.271,- Kã. 
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 58/2021 bylo schváleno

c) Projednáno pfiijetí pfiíspûvku ze státního
rozpoãtu dle z.ã. 95/2021 Sb. o kompenzaã-
ním bonusu pro rok 2021 ve v˘‰i 15.497,96
Kã. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce souhlasí s pfiijetím
pfiíspûvku ze státního rozpoãtu dle z.ã.
95/2021 Sb. o kompenzaãním bonusu pro
rok 2021 ve v˘‰i 15.497,96 Kã. 
V˘sledek hlasování: Pro:  12, proti: 0, zdr-
Ïel se: 0
Usnesení ã. 59/2021 bylo schváleno

d) Projednáno pfiidûlení dotace z Úfiadu
práce âeské republiky ve v˘‰i 60.000,- Kã na
úhradu v˘dajÛ souvisejících se zamûstnává-
ním uchazeãÛ o zamûstnání na období od
1.12.2021 do 31.1.2022 (2 místa). 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiijetí dota-
ce z Úfiadu práce âeské republiky ve v˘‰i
60.000,- Kã na úhradu v˘dajÛ souvisejících
se zamûstnáváním uchazeãÛ o zamûstnání
na období od 1.12.2021 do 31.1.2022 (2
místa). 
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 60/2021 bylo schváleno

e) Projednána moÏnost podání Ïádostí
o dotace do programÛ, které budou vypisová-
ny v prÛbûhu roku 2022, jednotliv˘mi posky-
tovateli dotací (ministerstva, státní fondy, Ús-
teck˘ kraj, MAS). O podání konkrétní Ïádosti
bude rozhodováno radou obce. Konkrétnû se
jedná o projekty: 
- pokraãování v opravû Glorietu Mile‰ov (za-

hradní pavilon)
- oprava a sníÏení energetické nároãnosti tû-

locviãny Z· Velemín
- multikulturní centrum Mile‰ov ãp. 160
- opravy hfibitovních zdí a oplocení na hfibito-

vech Velemín a
Mile‰ov

- pfiebudování budovy obfiadní sínû na hfibito-
vû v Mile‰ovû na Kolumbárium

- opravy drobn˘ch sakrálních staveb na
území obce

- oprava a rekonstrukce pomníku obûtem
obou svûtov˘ch válek na návsi ve Velemínû

- vybudování a opravy chodníkÛ na území
obce (Velemín, Mile‰ov, Bfiezno, Dobkoviã-
ky, Bíl˘ Újezd)

- revitalizace zámeckého parku a parkové zdi
- vybudování vodovodÛ v místních ãástech

Boreã a Kleteãná
- vybudování vodovodního fiadu do místní

ãásti StruÏenka
- oprava a rekonstrukce objektu ãp. 1 ve Ve-

lemínû
- vybudování multifunkãního sportovního are-

álu v areálu Z· a M· Velemín
- vybudování multifunkãních sportovních hfii‰È

v místních ãástech Bfiezno a Bílinka

Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje zámûr po-
dání Ïádostí o dotace do programÛ, které
budou vypisovány v prÛbûhu roku 2022,
jednotliv˘mi poskytovateli dotací (minis-
terstva, státní fondy, Ústeck˘ kraj, MAS).
Konkrétnû se jedná o projekty: 
- pokraãování v opravû Glorietu Mile‰ov (za-

hradní pavilon)
- oprava a sníÏení energetické nároãnosti tû-

locviãny Z· Velemín
- multikulturní centrum Mile‰ov ãp. 160
- opravy hfibitovních zdí a oplocení na hfibito-

vech Velemín a
Mile‰ov

- pfiebudování budovy obfiadní sínû na hfibito-
vû v Mile‰ovû na  Kolumbárium

- opravy drobn˘ch sakrálních staveb na
území obce

- oprava a rekonstrukce pomníku obûtem
obou svûtov˘ch válek na návsi ve Velemínû

- vybudování a opravy chodníkÛ na území
obce (Velemín, Mile‰ov, Bfiezno, Dobkoviã-
ky, Bíl˘ Újezd)

- revitalizace zámeckého parku a parkové zdi
- vybudování vodovodÛ v místních ãástech

Boreã a Kleteãná
- vybudování vodovodního fiadu do místní

ãásti StruÏenka
- oprava a rekonstrukce objektu ãp. 1 ve Ve-

lemínû
- vybudování multifunkãního sportovního are-

álu v areálu Z· a M· Velemín
- vybudování multifunkãních sportovních hfii‰È

v místních ãástech Bfiezno a Bílinka

Zastupitelstvo obce povûfiuje radu obce
schválením podání konkrétní Ïádosti.
O pfiijetí dotace v‰ak bude vÏdy rozhodo-
vat zastupitelstvo obce. 
V˘sledek hlasování: Pro: 12  proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 61/2021 bylo schváleno

BOD â. 4 ZMùNY ROZPOâTU OBCE 
NA R. 2021

Starosta obce p.Kfiivánek seznámil pfiítom-
né s nutností realizace zmûn v rozpoãtu obce
- rozpoãtového opatfiení z dÛvodu dorovnání
skuteãného pfiíjmu a v˘dajÛ a pfiesunu mezi
jednotliv˘mi kapitolami - specifikace jednotli-
v˘ch ãástek a kapitol je uvedena v pfiíloze to-
hoto zápisu vãetnû zdÛvodnûní jednotliv˘ch
zmûn. Celkem se jedná o zv˘‰ení pfiíjmové
ãásti rozpoãtu o 6,067.898,- Kã a zv˘‰ení v˘-
dajové ãásti rozpoãtu o 3,783.000,- Kã. Roz-
díl ve v˘‰i 2,284.898,- Kã bude deponován na
úãtech obce. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpoãtové
zmûny - rozpoãtové opatfiení v pfiíjmové
ãásti o 6,067.898,- Kã a v˘dajové ãásti ve

v˘‰i 3,783.000,- Kã tak, jak byly pfiednese-
ny a jsou specifikovány v pfiíloze tohoto
zápisu. Rozdíl ve v˘‰i 2,284.898,- Kã bude
deponován na úãtech obce. Souãasnû po-
vûfiuje starostu obce realizovat mimofiád-
né rozpoãtové opatfiení k 31.12.2021.
V˘sledek hlasování: Pro: 12  proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 62/2021 bylo schváleno

BOD â. 5 ROZPOâET OBCE 
NA R. 2022 

Starosta obce p.Kfiivánek seznámil pfiítom-
né s návrhem rozpoãtu obce na r. 2022. Cel-
kové pfiíjmy navrhovány ve v˘‰i 37,590.900,-
Kã. Celkové v˘daje jsou navrhovány ve v˘‰i
37,590.900,- Kã. Rozpoãet je navrhován jako
vyrovnan˘. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiednesen˘
návrh rozpoãtu obce Velemín na r. 2022.
Schválen˘ rozpoãet tvofií pfiílohu zápisu
z jednání.
V˘sledek hlasování: Pro: 12  proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 63/2021 bylo schváleno

BOD â. 6 MAJETEK OBCE
a)  Projednány Ïádosti pana Petra StaÀka,

Herbertova 7, Praha 10 a manÏelÛ Martina
a Veroniky Koãov‰k˘ch o odkup ãásti pozem-
ku p.p.ã. 476/2 o cca v˘mûfie 1100 m2 v k.ú.
Boreã u Lovosic. Jedná se o pozemek, kter˘
je urãen k zástavbû rodinn˘m domem v míst-
ní ãásti Bílinka. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej po-
zemku p.p.ã. 476/2 o v˘mûfie 1100 m2 v k.ú.
Boreã u Lovosic. Vzhledem k tomu, Ïe
jsou evidovány dvû Ïádosti o stejn˘ poze-
mek, bude realizováno v˘bûrové fiízení,
kde jedin˘m kriteriem bude v˘‰e nabídnu-
té kupní ceny. Realizací v˘bûrového fiízení
je povûfiena rada obce. Nabídky kupní
ceny budou Ïadateli uãinûny písemnou
formou v zapeãetûné obálce. Ve stanove-
n˘ den budou tyto nabídky podány a za
pfiítomnosti ÏadatelÛ a ãlenÛ rady rozpeãe-
tûny a vyhodnoceny. Kupní smlouva bude
uzavfiena s Ïadatelem, kter˘ nabídne vy‰‰í
kupní cenu. O provedení v˘bûru bude se-
psán zápis. Základní cena bude stanovena
odhadcem nemovitostí jako trÏní cena -
cena obvyklá + náklady spojené s uzavfie-
ním smlouvy a povolením vkladu práva do
KN. Pfiedkupní právo obce. Stanovena po-
vinnost zahájení stavby do dvou let od
prodeje, jinak zpûtn˘ odkup obcí za pro-
dejní cenu.

V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdr-
Ïel se: 0 

Usnesení ã. 64/2021 bylo schváleno

b)  Projednána Ïádost paní Katefiina Piláto-
vé, Na spojce 11, Praha 10 o prodej pozem-
kÛ p.ã. 76/3 o v˘mûfie 336 m2 a p.ã. 89/5 o v˘-
mûfie 2559 m2 v k.ú. Boreã u Lovosic. Jedná
se o pozemky, které pfiímo sousedí s pozem-
ky ve vlastnictví Ïadatelky. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce nesouhlasí s prode-
jem pozemkÛ p.ã. 76/3 o v˘mûfie 336 m2
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a p.ã. 89/5 o v˘mûfie 2559 m2 v k.ú. Boreã
u Lovosic. 
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0 
Usnesení ã. 65/2021 bylo schváleno

c)  Projednána Ïádost spoleãnosti Vantage
Towers s.r.o., Iâ 09056009, Závi‰ova 502/5,
Praha 4 (právní nástupce Vodafon Czech Re-
publik a.s.) na uzavfiení smlouvy o sluÏebnos-
ti na dobu neurãitou na ãásti pozemku p.ã.
284/2 o v˘mûfie cca 100 m2 v k.ú. Oparno.
Jedná se o ãást pozemku, která je oplocena
a je zde umístûn vysílaã, resp. základnová
stanice vefiejné sítû elektronick˘ch komunika-
cí. Îadatelem je nabízena úhrada sluÏebnosti
ve v˘‰i 320.000,- Kã. Pfiedmûtná ãást pozem-
ku je pronajata Ïadateli za roãní nájemné ve
v˘‰i 40.000,- Kã. K Ïádané ãásti není zaji‰tûn
pfiístup z komunikace a z tohoto dÛvodu by
ani nebylo moÏné získat souhlas stavebního
úfiadu s dûlením pozemku. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce nesouhlasí s uzavfie-
ním smlouvy o sluÏebnosti na ãást pozem-
ku p.ã. 284/2 v k.ú. Oparno se spoleãností
Vantage Towers s.r.o., Iâ 09056009, Závi-
‰ova 502/5, Praha 4. Pozemek bude nadá-
le pfiedmûtem pronájmu. 
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0 
Usnesení ã. 66/2021 bylo schváleno

d) Projednán návrh na uzavfiení smlouvy
o budoucí smlouvû na ãásti pozemkÛ p.ã.
354/38 o pfiedpokládané v˘mûfie cca 100 m2

a p.ã. 354/36 o pfiedpokládané v˘mûfie cca
100 m2 v k.ú. Velemín. Jedná se o ãásti po-
zemkÛ, které jsou v urbanistické studii na plo-
chu urãenou k zástavbû rodinn˘mi domy ve
Velemínû urãeny jako souãást jedné z pláno-
van˘ch stavebních pozemkÛ (parcela ã.10).
Vût‰í ãást pozemku (cca 83 % v˘mûry) je ve
vlastnictví navrhovatele - paní EvÏenie Raine-
rové. O uzavfiení smlouvy je Ïádáno z dÛvodu
moÏnosti uzavfiení smlouvy o budoucí smlou-
vû mezi navrhovatelem a budoucím stavební-
kem. Koneãná v˘mûra bude známa aÏ po vy-
hotovení geometrického plánu na rozdûlení
plochy na jednotlivé stavební parcely. Navrho-
vaná cena pozemku je 1.500,- Kã/m2 vã.
DPH. 

Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej (uza-
vfiení kupní smlouvy) ãástí pozemkÛ p.ã.
354/38 o pfiedpokládané v˘mûfie cca 100
m2 a p.ã. 354/36 o pfiedpokládané v˘mûfie
cca 100 m2 v k.ú. Velemín s paní EvÏenií
Rainerovou. Koneãná v˘mûra bude stano-
vena na základû geometrického zamûfiení
jednotliv˘ch stavebních parcel dle schvá-
lené urbanistické studie a bude celkem do
200 m2 u obou ãástí. Cena pozemkÛ je sta-
novena na 1.500,- Kã/m2. Náklady spojené
s vyhotovením kupní smlouvy, geometric-
k˘m zamûfiením a povolením vkladu do KN
budou hrazeny nabyvatelem. 
V˘sledek hlasování: Pro: 11, proti 0, zdrÏel
se: 1 
Usnesení ã. 67/2021 bylo schváleno

e) Projednán bezúplatn˘ pfievod ãásti po-
zemku p.ã. 1068/2 v k.ú. Mile‰ov u Lovosic od
Státního pozemkového úfiadu. Jedná se o po-
zemek, kter˘ slouÏí jako pfiístupová komuni-
kace k plánované odstavné plo‰e pro auta tu-
ristÛ - náv‰tûvníkÛ Mile‰ovky, na pozemcích
580/1 a 580/2 v k.ú. Mile‰ov u Lovosic (staré
hfii‰tû).  
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje nabytí ãásti
pozemku p.ã. 1068/2 v k.ú. Mile‰ov u Lo-
vosic do vlastnictví obce od Státního po-
zemkového úfiadu. Náklady spojené s geo-
metrick˘m zamûfiením a povolením vkladu
do KN budou hrazeny obcí.  
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0 
Usnesení ã. 68/2021 bylo schváleno

BOD â. 7 OBECNù ZÁVAZNÉ 
VYHLÁ·KY OBCE 

a) Projednána Obecnû závazná vyhlá‰ka ã.
1/2021 o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodáfiství. Tato vyhlá‰ka sta-
noví zavedení poplatku za vyuÏívání obecního
systému odpadového hospodáfiství. Text vy-
hlá‰ky je pfiílohou tohoto zápisu. Souãasnû
bylo projednáno zru‰ení obecnû závazné vy-
hlá‰ky ã. 1/2016 o místním poplatku za pro-
voz systému shromaÏìování, sbûru, pfiepra-
vy, tfiídûní, vyuÏívání a odstraÀování komunál-
ních odpadÛ, ze dne 27.6.2016.
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje a vydává
Obecnû závaznou vyhlá‰ku ã. 1/2021
o místním poplatku za obecní systém od-
padového hospodáfiství, s úãinností od
1.1.2022. 
Souãasnû zastupitelstvo obce zru‰uje
obecnû závaznou vyhlá‰ku ã. 1/2016
o místním poplatku za provoz systému
shromaÏìování, sbûru, pfiepravy, tfiídûní,
vyuÏívání a odstraÀování komunálních od-
padÛ, ze dne 27.6.2016..
V˘sledek hlasování: Pro: 11, proti 0, zdrÏel
se: 1
Usnesení ã. 69/2021 bylo schváleno

b) Projednána Obecnû závazná vyhlá‰ka ã.
2/2021 o stanovení obecního systému odpa-
dového hospodáfiství. Tato vyhlá‰ka stanoví
systém odpadového hospodáfiství na území
obce Velemín. Text vyhlá‰ky je pfiílohou toho-
to zápisu. Souãasnû bylo projednáno zru‰ení
obecnû závazné vyhlá‰ky ã. 1/2014 o stano-
vení systému shromaÏìování, sbûru, pfiepra-
vy, tfiídûní, vyuÏívání a odstraÀování komunál-
ních odpadÛ, ze dne 29.9.2014.
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje a vydává
Obecnû závaznou vyhlá‰ku ã. 2/2021
o stanovení obecního systému odpadové-
ho hospodáfiství, s úãinností od 1.1.2022. 
Souãasnû zastupitelstvo obce zru‰uje
obecnû závaznou vyhlá‰ku ã. 1/2014 o sta-
novení systému shromaÏìování, sbûru,
pfiepravy, tfiídûní, vyuÏívání a odstraÀování
komunálních odpadÛ, ze dne 29.9.2014.
V˘sledek hlasování: Pro: 12, proti 0, zdrÏel
se: 0
Usnesení ã. 70/2021 bylo schváleno

BOD â. 8 RÒZNÉ 
a) Projednána Ïádost pana Petra ·vehly,

Bílinka 24 o pfiíspûvek na pofiízení ekologic-
kého vytápûní v rodinném domû ãp. 24 Bílin-
ka - jedná se o pofiízení tepelného ãerpadla
Alpha Innotec - náhradou za kotel na tuhá
paliva. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiíspûvek
panu Petru ·vehlovi, Bílinka 24 ve v˘‰i
10.000,- Kã na pofiízení ekologického vytá-
pûní v rodinném domû ãp. 24 Bílinka -
jedná se o pofiízení tepelného ãerpadla
Alpha Innotec - náhradou za kotel na tuhá
paliva. 
V˘sledek hlasování: Pro:  12, proti 0, zdr-
Ïel se: 0 
Usnesení ã. 71/2021 bylo schváleno

b) Projednána Ïádost pana Romana Mi-
chaloviãe, Hru‰ovka 5 o pfiíspûvek na pofiíze-
ní ekologického vytápûní v rodinném domû
ãp. 5 Hru‰ovka - jedná se o pofiízení ekolo-
gického kotle ZESTAW ROZB.PROSAT
PLUS 4 KLASA - 5CZL náhradou za kotel na
tuhá paliva. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje pfiíspûvek
panu Romanu Michaloviãovi, Hru‰ovka 5
ve v˘‰i 10.000,- Kã na pofiízení ekologické-
ho vytápûní v rodinném domû ãp. 5 Hru-
‰ovka - jedná se o pofiízení ekologického
kotle ZESTAW ROZB.PROSAT PLUS 4
KLASA - 5CZL náhradou za kotel na tuhá
paliva. 
V˘sledek hlasování: Pro:  11, proti 0, zdr-
Ïel se: 1 
Usnesení ã. 72/2021 bylo schváleno

c) Projednána Ïádost paní Angely ·matlá-
kové, Dobkoviãky 1 o pfiíspûvek na pofiízení
ekologického vytápûní v rodinném domû ãp. 1
Dobkoviãky - jedná se o pofiízení tepelného
ãerpadla STIBEL ELTRON HPA-0 13 C - ná-
hradou za kotel na tuhá paliva. 
Návrh na usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí
pfiíspûvku paní Angele ·matlákové, Dob-
koviãky 1 ve v˘‰i 10.000,- Kã na pofiízení
ekologického vytápûní v rodinném domû
ãp. 1 Dobkoviãky - jedná se o pofiízení te-
pelného ãerpadla STIBEL ELTRON HPA-0
13 C - náhradou za kotel na tuhá paliva. 
V˘sledek hlasování: Pro:  12, proti 0, zdr-
Ïel se: 0 
Usnesení ã. 73/2021 bylo schváleno

BOD â. 9 DISKUSE
p. Nosovská - Obeznámila Zastupitelstvo

s nepfiíjemnou situací s pfiíjezdovou cestou
k jejich domu a zeptala se, kdy bude pfiíjez-
dová cesta bezpeãná.

p. Janda, místostarosta - „Tento t˘den. Jak
dojde k oblevû, tak vysypeme ‰tûrkem. Poté
po vytyãení sítí, které tam vedou, uvaÏujeme
o vybudování svodidla.“

p. Nosovská - „Kdy dojde k hledání sítí?“
p. Janda, místostarosta - „Máme to pfiislí-

bené do konce roku, Ïe se technici zastaví.“
p. Bure‰ - „Bylo by moÏné s nimi konzulto-

vat prodej rohu v zatáãce, Ïe by to obec od-
koupila?“



VáÏení obãané, Zastupitelstvo obce Velemín Vás zve na vefiejné
zasedání, které se koná v pondûlí dne 14. bfiezna 2022 od
18 hodin v sále Sportovního centra Velemín (u fotbalového hfii‰tû).Pozvánka

TERMÍN UZÁVùRKY do dal‰ího
vydání Velemínského zpravodaje

je 31. bfiezna 2022. Své pfiíspûvky
mÛÏete zasílat na e-mail:

obec@velemin.cz.
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p. Kfiivánek, starosta - „Budeme se snaÏit
domluvit s paní Halaby o odkoupení rohu.“

p. Kunrtová - Obeznámila Zastupitelstvo
o stavbû domu a vybudované studni mimo za-
stavitelné území obce a bez povolení za jejím
domem.

p. Kfiivánek, starosta - „Ihned ten den po
oznámení existence nepovoleného vrtu
panem Lachem jsme volali paní Velichové
a následnû jsme písemnû podali podnût k za-
hájení ‰etfiení ve vûci neoprávnûného vrtu na
vodoprávní úfiad. Podle územního plánu se
jedná o zemûdûlsk˘ pozemek, kde mÛÏe ma-
jitel postavit pouze kÛlnu pro ovce nebo na
náfiadí.“

p. Kunrtová - Oznámila, Ïe branka na hfibi-
tovû ve Velemínû je rozbitá.

p. Janda, místostarosta - „UÏ by mûla b˘t
opravená, ale radûji to zkontroluji.“

p. Mayer - Zeptal se, jak˘m zpÛsobem se
plánují a budou plánovat investiãní akce v pfií-
padû, Ïe se nevypisují dotaãní tituly. Jak dlou-
ho pfiípadnû budeme ãekat na vypsání dotace
a kdy uÏ zaãneme investovat sami?

p. Kfiivánek, starosta - „Taková situace sa-
mozfiejmû hrozí a my jsme si toho vûdomi.
BohuÏel k tomu i v leto‰ním roce do‰lo, kdy
jsme vlastní prostfiedky bez dotace vloÏili do
‰kolní druÏiny. Kdybychom mûli dostatek
vlastních finanãních prostfiedkÛ, tak bychom
ani dotace ãerpat nechtûli, protoÏe je s tím
spojeno spousta administrativy, problémÛ
a povinností. TakÏe investiãní klíã volíme aÏ
v okamÏiku potfiebnosti ãi naléhavosti situace.
Nelze tedy dopfiedu fiíci, jak˘ klíã bude vole-
n˘.“

p. Mayer - Navrhl moÏnost rozdûlení jedno-
tliv˘ch investiãních akcí do men‰ích ãástí,
která by byla pro obec finanãnû únosná. 

p. Kfiivánek, starosta - „Tímto zpÛsobem to
dûláme. TûÏko ale vytváfiet nûjak˘ plán inves-
tic dopfiedu, neboÈ nevíme, jaké finanãní pro-
stfiedky budeme mít. ProtoÏe tfieba nyní ne-
plánovanû nám nastala investice s roz‰ífiením
a rekonstrukcí vefiejného osvûtlení v Mile‰ovû
coÏ je 350 tisíc korun bez danû. TakÏe ono se
to nezdá, ale v prÛbûhu roku je spousta tako-
v˘ch relativnû mal˘ch vûcí, které tfieba ani ne-
zaznamenáte, ale stojí pomûrnû hodnû
penûz.“

p. Mayer - „MoÏná by bylo dobré tyto akce
publikovat ve Velemínském zpravodaji.“

p. Janda, místostarosta - „Nûkteré vûci tam
jsou, ale není moÏné vystihnout v‰echno.“

p. Mayer - Oznámil, Ïe na úfiední desce
webu obce není vyvû‰en zápis z minulého za-
sedání Zastupitelstva. Dále navrhl Zastupitel-
stvu projednání moÏnosti nahrávání vefiejné-
ho jednání a následné zvefiejnûní na webu
obce.

p. Kfiivánek, starosta - „Zápis jsem tam ur-
ãitû vyvû‰oval.“

p. Mayer - PoÏádal o kontrolu dûtského

hfii‰tû v Mile‰ovû, protoÏe nejdou otevfiít vrát-
ka.

p. Janda, místostarosta - „Vrátka by nemû-
la jít otevfiít, protoÏe se bude hfii‰tû rozebírat
a na jafie budeme dávat nov˘ prvek.“ 

p. Karfík, zastupitel - „Mûla by tam b˘t ce-
dule, Ïe je hfii‰tû mimo provoz.“

p. Kfiivánek, starosta - „Já myslím, Ïe tam
nûjakou dobu cedule byla.“

p. Licinberková - Podûkovala obci za rea-
lizaci dûtského hfii‰tû na Bílince a dotaci na
akci Svûtélkování. PoÏádala o oplocení dût-
ského hfii‰tû.

p. Kfiivánek, starosta - „My zajistíme mate-
riál, vy práci, jak jste pfiislíbili.“

p. Licinberková - PoÏádala o umístûní
nové lampy vefiejného osvûtlení u hfii‰tû na
Bílince.

p. Janda, místostarosta - Vefiejné osvûtlení
budeme na Bílince roz‰ifiovat a jedna z lamp
bude osvûtlovat také dûtské hfii‰tû.

p. Licinberková - „V jaké fázi je v˘stavba
sportovi‰tû na Bílince?“

p. Kfiivánek, starosta - „Je to ve fázi uza-
vfiení smlouvy se spol. Tewiko. Realizace je
posunuta zatím na pfií‰tí rok. Budeme se sna-
Ïit na to získat dotaci.“

p. Valín - Zeptal se na udrÏitelnost projektu
Sportovního centra Velemín.

p. Kfiivánek, starosta - „UdrÏitelnost je 5 let
nebo 10 let. Já to v souãasnosti nevím. U ta-
kov˘ch to projektÛ b˘vá zpravidla 5 let.“

p. Pejchal - Zeptal se na termín realizace
vrtu v obci Kleteãná.

p. Janda, místostarosta - „Máme akceptaci
a vysoutûÏeného dodavatele, ale minul˘
t˘den majitel této firmy zemfiel na covid.
TakÏe budeme domlouvat dal‰í postup. Pfied-
pokládám, Ïe dostaneme rozhodnutí o pfiidû-
lení dotace zaãátkem roku 2022.“

p. Karfík, zastupitel - „Jak to vypadá
s vodou na Borãi?“

p. Janda, místostarosta - „Stejná situace,
máme akceptaci a budeme vrtat.“

p. Karfík, zastupitel - „Jak dopadlo jednání
s církví ohlednû hfibitovÛ?

p. Kfiivánek, starosta - „Máme podanou Ïá-
dost a ãekáme na rozhodnutí KnûÏské rady,
která doposud nerozhodla.“

p. Karfík, zastupitel - „Pfii obhlídce míst pro
parkování s CHKO jste byli v‰ude? Jak se po-
stavili k variantû pod Lovo‰em?“

p. Kfiivánek, starosta - „Byli jsme se podí-
vat na v‰echny lokality. Po ukázání na‰ich po-
ÏadavkÛ na parkování v lokalitû u Lovo‰e
s nimi souhlasí.“

p. Karfík, zastupitel - „Jak se odbor dopra-
vy staví k napojení parkovi‰tû v Mile‰ovû na
stávající komunikaci?“

p. Janda, místostarosta - „S jednosmûrn˘m
provozem parkovi‰tû není problém na napoje-
ní na stávající komunikaci. Budou tam jen do-
dány dopravní znaãky upozorÀující na kfiiÏo-

vatku.“
p. Karfík, zastupitel - „Jak budou pokraão-

vat práce na budování parkovi‰tû?“
p. Janda, místostarosta - „Vyãkáme na re-

akci SPÚ a na jafie probûhne pálení deponie
dfievní hmoty na hfii‰ti pod dozorem CHKO.

p. Karfík, zastupitel - „A budou se budovat
v‰echny 3 lokality soubûÏnû i ten Lovo‰
i Boreã?“

p. Kfiivánek, starosta - „S Borãí je situace
taková, Ïe je to státní pozemek, takÏe tam pfii-
chází v úvahu smûna pozemkÛ. Tam je to
tedy pfiedmûtem dal‰ího jednání. CHKO v‰ak
s tím problém nemá.“

p. Karfík, zastupitel - „Nebude v zimním ob-
dobí problém se sjízdností nové cesty na nové
parkovi‰tû v Mile‰ovû?“

p. Kfiivánek, starosta - „V pfiípadû, Ïe bude
zpevnûná, tak bude moci b˘t udrÏovaná.“

p. Karfík, zastupitel - „Jak to vypadá se
statkem v Mile‰ovû? Já se vÏdycky hrozím,
kdyÏ tam prochází ‰kolka.“

p. Janda, místostarosta - „Podávali jsme
v ãervnu podnût a budu to muset zase pro-
vûtrat. Úfiad v Lovosicích se bojí, aby úhradu
realizace nafiízeného opatfiení nemuselo hra-
dit mûsto.“

p. Karfík, zastupitel - „V takov˘ch Ïivot
ohroÏujících vûcí, které nás pálí, tak ty nákla-
dy mÛÏeme pfievzít pfieci. KdyÏ vydají rozhod-
nutí o strÏení stfiechy, tak to dokáÏeme strh-
nout.“

p. Kfiivánek, starosta - „BohuÏel je cel˘
areál pod památkovou ochranou.“

p. Janda, místostarosta - „Já to budu urgo-
vat.“

Na závûr popfiál p.starosta v‰em pfiítom-
n˘m klidné proÏití vánoãních svátkÛ a hodnû
zdraví do nového roku 2022.

Závûr vefiejného zasedání zastupitelstva
obce provedl starosta p. Petr Kfiivánek (21.30
hod.)

Zápis byl vyhotoven dne 20.12.2021
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Dne: 20.12.2021


